
LINIA 674 W 
PKS GDYNIA
Od kwietnia br. PKS 
Gdynia uruchamia linię 
autobusową nr 674, która 
połączy Nowy Dwór 
Wejherowski z Redą  
i Rumią.

PEJ WSPIERA 
INICJATYWY
Spółka w ramach ubiegło-
rocznej edycji programu 
przekazała wsparcie na 
realizację 60 projektów.

SUKCESY  
AP CASSUBIAN
Drużyny Akademii coraz 
częściej występują na 
międzynarodowych 
turniejach piłkarskich.             
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Żywa lekcja historii
REDA | 5 marca w Miejskim Parku Rodzinnym w Redzie, za sprawą rekonstrukcji Grupy Historycz-
nej Niepodległość 1863, przenieśliśmy się na moment w czasie.

Było to spotkanie z żywą lekcją historii, upamięt-
niające wydarzenia Powstania Styczniowego. Po-
wstanie Styczniowe było aktem odrzucenia rosyj-
skiej niewoli, wyrazem odrodzenia narodu i woli 
odzyskania niepodległości. Ujawniło także umie-
jętność budowy organizacji cywilnej i wojskowej, 
która mimo miażdżącej przewagi sił armii rosyj-
skiego zaborcy działała prawie dwa lata, kierując 
wysiłkiem zbrojnym i oporem.

W trakcie imprezy prezentowane były m. in. 
„Podpisywanie Odezwy Rządu Narodowego”, pre-
zentacja broni palnej, czarnoprochowej z pokazem 
zasad ładowania (rewolwer, karabin), broni siecz-
nej (szabla, kosa), eksponatów z epoki, replik bro-

ni, destruktów broni z pobojowisk, oryginalnych 
kul ołowianych, naczyń, gier i innych przedmio-
tów.

- Pokazowi temu towarzyszył warsztat - na spe-
cjalnie zrekonstruowanej osełce animatorzy po-
kazali w jaki sposób ostrzono oręż przed walką. 
Wszyscy uczestnicy obozowiska i ich odwiedza-
jący, mogli spróbować gorącej powstańczej zupy  
z ogniska - mówi dyrektor Fabryki Kultury Tomasz 
Wiśniewski. 

Wydarzenie dofinansowano ze środków Biura 
„Niepodległa” w ramach Programu Dotacyjnego 
„Powstanie Styczniowe 1863-1864”.

Źródło: UM Reda

Zgodnie z zapisami tzw. „uchwały anty-
smogowej dla miast” nałożone są terminy 
wymiany pieców – dla pieców bezklaso-
wych (tzw. kopciuchów) termin wymiany 
ogrzewania mija już 1 września 2024 r. 
(załącznik – ulotka dot. uchwały antysmo-
gowej).
W celu zmiany systemu grzewczego warto 
skorzystać z możliwości jakie daje krajowy 
program „Czyste Powietrze”, który umoż-
liwia uzyskanie dotacji na zmianę systemu 
grzewczego, ale również na działania 
termomodernizacyjne (ocieplenie przegród 
budowlanych, wymiana stolarki okiennej  
i drzwiowej).
Szczegółowe informacje o programie znaj-
dują się na stronie internetowej: czystepo-
wietrze.gov.pl lub portalbeneficjenta.wfos.
gdansk.pl. W Urzędzie funkcjonuje punkt 
informacyjny, gdzie można uzyskać pomoc 
w wypełnieniu wniosku: tel. 58 677 71 06.
Przypominamy również, że obowiązek 
złożenia deklaracji do CEEB spoczywa na 
właścicielu lub zarządcy nieruchomości  
i wciąż obowiązuje. Dla ok. 1000 punktów 
adresowych w Wejherowie nie złożono do 
tej pory żadnej deklaracji, dlatego  
w najbliższym czasie należy spodziewać 
się kontroli Straży Miejskiej na nieru-
chomościach, które tego obowiązku nie 

spełniły. Warto, aby wszyscy właściciele, 
którzy do tej pory tego nie zrobili złożyli 
deklarację w trybie pilnym, aby nie wiązały 
się z tymi żadne konsekwencje finansowe. 
Deklarację można złożyć samodzielnie  
w Urzędzie lub przez stronę: ceeb.gov.
pl. Informacja o tym czy deklaracja jest 
złożona do CEEB można sprawdzić w łatwy 
sposób na stronie: ceeb.gov.pl klikając 
„Sprawdź swoją deklarację”
Przypominamy, że dla nowych źródeł 
ciepła (zainstalowanych po 1 lipca 2021 r.) 
należy złożyć deklarację w terminie do 14 
dni od uruchomienia nowego źródła ciepła.
Źródło: UM Wejherowo

WSPÓLNA WALKA O JAKOŚĆ POWIETRZA  
W WEJHEROWIE
WEJHEROWO | Lepsza jakość powietrza w Wejherowie jest w dużej mierze zależna od 
działań samych mieszkańców, ponieważ nie tylko spalanie odpadów jest szkodliwe (i 
zabronione), ale spalanie węgla czy mokrego drewna również pogarsza jakość powietrza 
– wg Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków w samej zabudowie jednorodzinnej 
znajduje się ponad 1550 pieców na opał stały.

fot. pexels.com
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Autobus o numerze 674 kursować będzie  
w dni robocze na trasie Nowy Dwór Wejhe-
rowski – Zbychowo – Gniewowo – Reda – Ru-
mia Dworzec PKP – Grunwaldzka.

– Mieliśmy liczne sygnały od mieszkańców, 
rodziców i samych uczniów z gminy Wejhe-
rowo, którzy uczęszczają do szkół w Redzie  
i Rumi, że jest potrzeba uruchomienia nowej 

linii. Cieszę się, że po rozmowach z PKS-em 
to się udało i od 3 kwietnia funkcjonować 
będzie nowa linia komunikacyjna nr 674. Na 
początku autobus będzie odbywał kursy od 
poniedziałku do piątku, bo musimy zobaczyć 
jaki będzie odbiór, ile osób będzie korzystało  
z tego połączenia – mówi Starosta Wejherow-
ski Gabriela Lisius.

Dzięki dodatkowemu połączeniu mieszkańcy 
będą mieli możliwość dogodnych przesiadek  
w Nowym Dworze Wejherowskim i Gniewo-
wie na inne linie autobusowe, w tym 675.

Na nowo powstałej linii 674 obowiązywać 
będzie zwykła taryfa opłat. Bilety jednorazowe 
można zakupić u kierowcy autobusu, a bilety 
miesięczne we wszystkich kasach stacjonar-
nych m.in. na dworcu w Wejherowie i Gdyni.

Linia będzie obsługiwała pięć kursów do 
Rumi i 5 kursów powrotnych. 

Rozkład jazdy linii 674:
– odjazdy z Nowego Dworu Wejherowskiego 

do Rumi: 6:15, 7:15, 8:20, 14:10, 16:00.
– odjazdy z Rumi do Nowego Dworu Wejhe-

rowskiego: 6:45, 7:45, 13:30, 15:15, 16:55.
 

Źródło: Starostwo Powiatowe w Wejherowie

Rusza nowa linia 
autobusowa 674

POWIAT | Z inicjatywy Powiatu Wejherowskiego od 3 kwietnia br. PKS Gdynia uruchamia 
nową linię autobusową nr 674, która połączy Nowy Dwór Wejherowski z Redą i Rumią, wyko-
rzystując nową drogę powiatową pomiędzy Gniewowem a Redą.

Pani Gertruda z Łebna jest obecnie najstarszą mieszkanką Gminy 
Szemud. W Dzień Kobiet przedstawiciele lokalnego samorządu skła-
dali jej życzenia i śpiewali 200 lat! Panią Gertrudę odwiedził Wójt Ry-
szard Kalkowski oraz kierownik USC – Kazimierz Potrykus. 

- Życzymy dużo zdrowia Pani Gertrudzie! Zapraszamy do wysłucha-
nia bardzo ciekawej rozmowy z Panią Gertrudą, z której dowiemy się 
co jest najważniejsze w życiu i jaki jest przepis na długowieczność. 
Wywiad jest dostępny na FB Gminy Szemud – odpowiada Urząd Gmi-
ny Szemud.

Źródło: UG Szemud

Zaśpiewano 200 lat 
dla mieszkanki Łebna
GMINA SZEMUD | Serca mieszkańców i samorządowców się 
radują, bo Pani Gertruda z Łebna skończyła 7 marca 102 lata.
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Potrzebną dokumentację podpisano 
27 marca podczas LII sesji Sejmiku Wo-
jewództwa Pomorskiego. Umożliwi ona 
zakup 10 nowych EZT przeznaczonych 
do obsługi przewozów aglomeracyj-
nych, odbywających się na linii 250, czyli  
z Gdańska do Wejherowa.

– Nastąpił czas na poprawę jakości tabo-
ru na wszystkich liniach, i tych regional-
nych i na linii 250 z Gdańska do Wejhero-
wa. Dlatego dziś spotkaliśmy się tu, na Sali 
Okrągłej, aby podpisać dwa dokumenty. 
Uruchamiamy pełną opcję na zakup 31 
elektrycznych składów, oraz podpisujemy 
umowę z PKP SKM – poinformował Mie-
czysław Struk, marszałek województwa 
pomorskiego.

Dostawcą nowych pociągów jest pol-
ska firma Newag z Nowego Sącza, która 

wyprodukuje łącznie 31 elektrycznych 
zespołów trakcyjnych - 20 w wersji aglo-
meracyjnej (do obsługi trasy Wejhero-
wo - Gdańsk Śródmieście) i 11 w wersji 
regionalnej. Firma ta jest sprawdzonym  
i niezawodnym producentem znanych na 
Pomorzu Impulsów (szarych pociągów  
z czerwonymi drzwiami).

– Samorząd Województwa Pomorskiego 
od dawna chciał pomóc spółce w zaku-
pie pociągów. Dlatego podpisujemy dziś 
porozumienie, dzięki któremu będziemy 
partnerem projektu – poinformował mar-
szałek Struk. - Nasza współpraca oznacza, 
że od 2026 r. linia Gdańsk – Wejherowo 
będzie obsługiwana wyłącznie zmoderni-
zowanymi lub fabrycznie nowymi pojaz-
dami – zaznaczył.

Województwo Pomorskie będzie pod-

miotem upoważnionym do ponoszenia 
wydatków kwalifikowanych i wykona-
nia części projektu. Pierwsze 8 pociągów 
przyjedzie na Pomorze jeszcze przed koń-
cem 2023 r. Kolejnych dwadzieścia pojawi 
się do 2026 r.

– Takich zakupów samorząd wojewódz-
twa jeszcze nie robił. To historyczna zmia-
na w budżecie. Wartość całego projekty to 
ponad 1,1 mld zł. Środki unijne z POIS  
i FEP to ok. 690 mln zł. – mówił Mieczy-
sław Struk.

Wkład własny, czyli środki pochodzące 
z budżetu województwa to ok. 442 mln 
zł. Dzięki temu do 2026 r. na pomorskich 
torach pojawi się łącznie 31 nowych elek-
trycznych zespołów trakcyjnych.

Nowe pociągi regionalne będą mogły 
pomieścić około 440 pasażerów, na co 
składa się 140 miejsc siedzących. W wa-
gonach znajdzie się również 16 stojaków 
na rowery. Tabor przeznaczony do ruchu 
po linii 250 będzie miał wbudowane trzy 
pary drzwi na jeden człon by ruch pasaże-
rów był jeszcze płynniejszy. Oprócz tego 
skład będzie mieścił około 500 osób i też 
znajdą się w nim stojaki na rowery.

Wszystkie zakupione składy będą klima-
tyzowane oraz wyposażone w monitoring, 
znajdą się w nich także wyświetlacze in-
formacyjne. Składy będą dostosowane do 
potrzeb osób z niepełnosprawnościami. 
MF

Źródło: UMWP, SKM Trójmiasto

Nowe pociągi na trasie Wejherowo – Gdańsk
POWIAT | Dzięki umowie podpisanej przez Samorząd Województwa Pomorskiego i PKP SKM za niedługo zobaczymy na torach 31 nowych, 
elektrycznych składów. Wartość projektu to ponad 1,1 mld złotych.
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Wiosenne Targi Artystyczne
GMINA SZEMUD | Gminne Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w Szemudzie zaprasza do hali 
sportowej w Bojanie, gdzie w niedzielę palmową – czyli 2 kwietnia w godzinach między 12:00  
a 16:00 odbędą się Wiosenne Targi Artystyczne.

Udział zapowiedziało 30 wystawców  
z Pomorza. Rękodzieła zaprezentują panie 
tworzące ceramikę, obrazy, pachnące natu-
ralne świece, haft, ozdoby i ubrania ręcz-
nie dziergane, ozdoby świąteczne wykony-
wane przeróżnymi technikami – słowem 
różnorodnie i niebanalnie. Wystąpią dzie-
ci ze szkół i przedszkoli z terenu Gminy 
Szemud. Obejrzymy taniec współczesny  
w wykonaniu Formacji Tanecznej „Ko-
kartka", a mały warsztat tańców kaszub-
skich przeprowadzi Tadeusz Dargacz 
wraz z członkami zespołu „Koleczko-
wianie".

O 14.30 w świątecznym podarunku dla 
najmłodszych wystąpi Teatr Mostownia  
z Gdańska w interaktywnym przedsta-
wieniu „Improbaja". Panie z Biblioteki 
Gminnej poprowadzą warsztaty plastycz-
ne, podczas których uczyć będą młodszych 
i starszych wykonywania wyjątkowych 
ozdób świątecznych. Będzie punkt malo-
wania buziek maluchom, nie zabraknie 
też uroków wielkanocnego stołu. O jego 
tradycyjny, kaszubski wygląd i wyjątkowy 
smak wielkanocnych potraw zadbają panie 
z KGW Głazica.

- Będzie więc można zakupić nieco-
dzienne podarunki i elementy wystroju, 
ucieszyć się występami dzieci i po prostu 
zjeść coś pysznego. Pamiętajcie zatem, że 
niedzielę warto spędzić w Bojanie. Czeka-
my! - odpowiada Urząd Gminy Szemud.

Źródło: UG Szemud
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Zaczęło się od powitania gości przez 
dyrektor biblioteki Ewelinę Magdziarczyk-
-Plebanek i recytacji wiersza Krzysztofa 
Konkola Poezja przez Bartłomieja Wiszo-
watego. A później – uczestnicy spotkania 
mieli okazję delektować się przez blisko 
dwie godziny znakomitym koncertem 
zespołu „Trzeci Peron”, którym występu-
ją: Andrzej Marczyński – gitara i wokal, 
Agnieszka Kostencka-Zientkiewicz – wokal 
oraz Adam Midźkowski i Witold Zientkie-
wicz (rytmika i efekty akustyczne).
Koncert poezji śpiewanej przeplatany był 
recytacjami utworów poetyckich. Między 
innymi swoje utwory zaprezentowali twór-

cy – młoda poetka Weronika Styn i znany 
już poeta Adam Klein, który przedstawił 
trzy swoje wiersze: Autoportret z lustrem, 
W tańcu i Lamentacje. Usłyszeliśmy też 
wiersze Bolesława Leśmiana, Stanisława 
Barańczaka, Wisławy Szymborskiej, Haliny 
Poświatowskiej, Jeremiego Przybory,  
a także Leszka Glazy, które recytowali: Er-
nestyna Borkowska, Małgorzata Wiszowa-
ta, Ewelina Magdziarczyk-Plebanek  
i „Errata”.
W ramach promocji wydanego przez biblio-
tekę tomiku „Powiew Weny 2022” grupa 
teatralna „Errata” w składzie: Katarzyna 
Ciesiołkiewicz, Aleksandra Ucińska-Ma-
kowska, Agnieszka Lakowska i Mateusz 
Odowski, zaprezentowała wiersze nagro-
dzonych poetów – Weroniki Spławińskiej 
Rozkit-wiosna i Susza-lato, Hanny Maku-
rat-Snuzik Nie można wierzyć synoptykom, 
Małgorzaty Borzeszkowskiej Koci pazur 
jesieni oraz Magdaleny Kubiak W moim 
świecie wojna.
O wejherowskim konkursie literackim „Po-
wiew Weny” opowiedział Henryk Połchow-
ski, który podzielił się swoją złotą myślą, 
że „Słowo poezji dodaje skrzydeł i pozwala 
frunąć poza granice wyobraźni”.
Źródło: UM Wejherowo

ŚWIATOWY DZIEŃ POEZJI  
W WEJHEROWSKIEJ BIBLIOTECE
WEJHEROWO | Dźwięki poezji śpiewanej zespołu „Trzeci 
Peron” i słowa utworów poetyckich w wykonaniu biblio-
tecznej grupy teatralnej „Errata” oraz innych wykonawców, 
zabrzmiały w murach Miejskiej Biblioteki Publicznej w 
Wejherowie podczas wieczoru poetyckiego z okazji Świato-
wego Dnia Poezji.

fot. UM Wejherowo
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Nowym wykonawcą systemu Mevo zosta-
ła hiszpańska firma City Bike Global, z którą  
8 lutego ubiegłego roku podpisano umowę  
w Gdańsku. Od tego czasu na terenie 16 gmin 
prowadzone są renowacje stacji postojowych 
oraz montowane małe totemy w nowej odsłonie.

Mimo technicznych możliwości uruchomie-
nia starych rowerów, City Bike Global zdecy-
dował się na całkowicie nową flotę. Poprzednie 
rowery zostały sprzedane a 200 sztuk trafiło do 
urzędników z gmin w celu wykorzystania ich do 
służbowych obowiązków.

W gdańskim magazynie stoi już 1000 rowerów 

tradycyjnych oraz 84 sztuki elek-
trycznych. Kolejne modele wkrót-
ce będą dostarczane. Wszystkie 
rowery są fabrycznie nowe, a ich 
ramy są w kolorze malinowym. 
Na terenie gmin prowadzone 
są montaże stacji do ładowania 
rowerów, przy czym równolegle 
trwają pracę związane z udo-
skonaleniem działania aplikacji 
mobilnej, strony internetowej  
i wszelkimi aspektami technicz-
nymi dotyczącymi obsługi syste-
mu Mevo.

W sobotę 8 kwietnia rozpocz-
nie się wewnętrzny test systemu 

Mevo 2.0., w trakcie którego sprawdzone zosta-
ną wszystkie stację postoju, punkty ładowania, 
punkty serwisowe oraz działanie aplikacji, czy 
samych rowerów. W pełni naładowana bateria 
w rowerze powinna pozwolić na przejechanie 
100 kilometrów.

Gdy testy wewnętrzne zakończą się pomyśl-
nie, 50% floty zostanie oddanych do testowania 
mieszkańcom. By samemu przetestować nowe 
Mevo trzeba będzie uiścić opłatę manipulacyjną 
w wysokości 1 grosza. Następnie, gdy wszyst-
ko będzie funkcjonowało w sposób należyty  

i nieprzerwany, na ulice metropolii wyruszy cała 
flota rowerów.

Umową z hiszpańską firmią została podpisa-
na na 6 lat i obejmuje 14 samorządów, w tym 
Rumię, Redę, Gdańsk, Gdynię, Sopot, Żukowo, 
Pruszcz Gdański, Tczew, Sierakowice, Somoni-
no, Stężycę, Kartuzy, Puck i Władysławowo. Do 
programu dołączyły Kolbudy oraz Kosakowo. 
Do dyspozycji mieszkańców zostanie oddanych 
4099 rowerów oraz 717 stacji.

W Rumi będzie można korzystać z 79 rowe-
rów i 23 stacji, natomiast w Redzie z 39 rowerów 
i 17 stacji.

Mevo 2.0. różni się od swojej poprzedniej 
wersji tym, że obecnie rowery dostępne w ra-
mach programu są elektryczne jak i tradycyj-
ne. Nowością będzie możliwość wypożyczenia  
i jazdy na rowerze elektrycznym z rozładowaną 
baterią (stawki będą liczone jak za rower tra-
dycyjny, przy czym rower będzie widoczny dla 
systemu jako ten przeznaczony do wymiany lub 
ładowania, co oznacza, że OMGGS nie będzie 
ponosił kosztów jego obsługi).

Nowe Mevo będzie działało w sezonie 9+3 
– przez 9 miesięcy 100% floty, od grudnia do 
końca lutego 50% floty.

MF
Źródło: UM Rumia

Nowe rowery Mevo 2.0. 
dotarły już do magazynu

RUMIA | Do Gdańskiego magazynu trafiła pierwsza partia elektrycznych rowerów systemu 
Mevo 2.0., który będzie funkcjonował w 16 gminach metropolii, w tym w Redzie i Rumi.

Patronat nad IV edycją Międzyszkolnego Konkursu 
Matematycznego „I Ty możesz zostać Pitagorasem” 
objął Prezydent Miasta Wejherowa. Najlepszych ma-
tematyków wejherowskich szkół oraz ich opiekunów 
powitała dyrektor szkoły, Beata Dampc oraz zastępca 
prezydenta Wejherowa Arkadiusz Kraszkiewicz, ży-
cząc miłej atmosfery w matematycznych zmaganiach.

Uczestnicy konkursu zmagali się z zadaniami w ze-
społach mieszanych. Jak powiedziała Beata Dampc, 
dyrektor Szkoły Podstawowej nr 5, zamierzeniem or-
ganizatorów była zespołowa współpraca mieszanych 
grup składających się z uczniów różnych szkół. Taki 
dobór uczniów do drużyny miał na celu uniknięcie 
rywalizacji między szkołami i zapewnienie wszyst-
kim dobrej zabawy, by zachęcić uczniów w ten spo-
sób do pogłębiania zainteresowania matematyką oraz 
stworzyć możliwość szlachetnej rywalizacji.

Pierwsze miejsce zajęła drużyna w składzie: Woj-
ciech Piekarczyk SP 6 Wejherowo, Olgierd Cichy SP 
9 Wejherowo i Agata Eremus SP 9 Wejherowo.

Drugie miejsce wywalczyła drużyna: Adam Ba-
rzowski SP Sióstr Zmartwychwstania Pańskiego  
w Wejherowie, Hubert Kamiński SP 8 Wejherowo, 
Maciej Hazuka SP 11 Wejherowo.

Trzecie miejsce drużyna w składzie: Stanisław Jasz-
czak SP 11 Wejherowo, Dariusz Hałuszczak SP 6 Wej-
herowo i Adrian Kuliś SP 5 Wejherowo.

Trzy najlepsze drużyny otrzymały nagrody główne 
oraz dyplomy, pozostali uczestnicy otrzymali nagro-
dy pocieszenia oraz dyplomy za udział w konkursie. 
Organizatorzy wszystkim uczestnikom konkursu, ich 
opiekunom składają podziękowania, a wygranym - 
gratulacje.

Źródło: UM Wejherowo

fo
t. 

U
M

 W
ej

he
ro

w
o

IV Międzyszkolny Konkurs „I Ty 
możesz zostać Pitagorasem”
WEJHEROWO | „I Ty możesz zostać Pitagorasem” - pod takim hasłem został rozegrany w wejhe-
rowskiej „piątce” IV Międzyszkolny Konkurs Matematyczny. W konkursie wzięli udział uczniowie 
klas IV-VI wejherowskich szkół podstawowych.
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OGŁOSZENIE 102/2022/PR-Media-Group/DB

INFORMACJA 

Zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierp-
nia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 

(tekst jednolity Dz. U. z 2023, poz. 344)

STAROSTA WEJHEROWSKI
informuje,

że w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wejhe-
rowie, ul. 3 Maja 4 oraz na stronach interneto-
wych: www.bip.powiatwejherowski.pl,  
www.powiatwejherowski.pl,  
www.uwgdansk.ssdip.bip.gov.pl  zamieszczono, 
na okres 21 dni, wykaz nr V/2023 nieruchomości 
stanowiących własność Skarbu Państwa, położo-
nych w Redzie i gminie Łęczyce, przeznaczonych 
do zbycia w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Miasto Reda i Gminy Łęczyce. 
Wykaz wywieszono w dniu 28 marca 2023 r.

OGŁOSZENIE 68/2023/PR-Media-Group/DB

Niecodzienne połączenie nie-
zwykłej książki, a także fantastycz-
nego koncertu z serii CZESŁAW 
ŚPIEWA SOLO ACT - w wyko-
naniu uwielbianego przez fanów, 
polsko-duńskiego artysty, byłego 
jurora, wiecznego marzyciela, Cze-
sława Mozila. Rozmowę o książce 
„Pocztówki z Pandemii” poprowa-
dził dziennikarz Kamil Wicik. Po 
rozmowie nastąpiła część muzycz-
na.

Czesław Mozil Solo to jedyne  
w Polsce, unikatowe połączenie 
koncertu muzycznego ze stand-
-upem, okraszonego błyskotliwymi 

komentarzami do otaczającej nas 
rzeczywistości. Artysta w zręczny 
i przenikliwy sposób lawiruje mię-
dzy emocjami odbiorców, żadnego 
z nich nie pozostawiając obojęt-
nym. To sztuka, która porusza, 
elektryzuje, dotyka i przejmuje.

- Liczna publiczność nagrodzi-
ła artystę owacjami. Po występie 
ustawiła się długa kolejka aby uzy-
skać autograf w książce i na płytach 
oraz zrobić sobie wspólne zdjęcie  
z występującym - mówi dyrektor 
Fabryki Kultury Tomasz Wiśniew-
ski.

źródło: UM Reda

Czesław Mozil  
i spotkanie autorskie

REDA | 25 marca w redzkiej Fabryce Kultury odbyło się kolejne spotkanie z cyklu „Przy muzyce o książce”.
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Wejherowianin podwójnym wicemistrzem 
Polski Amatorów w Szachach Szybkich

WEJHEROWO | Jerzy Kot z wejherowskiego klubu „START” wywalczył 
podwójne srebro w IX Mistrzostwach Polski Amatorów w Szachach Szybkich. 
Mistrzostwa odbyły się w Pęgowie, woj. śląskie, w których wzięło udział 196. 
zawodniczek i zawodników w kategorii ICF z całej Polski.

W Mistrzostwach Polski Amato-
rów w Szachach Szybkich wzięło 
udział dwóch zawodników Integra-
cyjnego Stowarzyszenia Sportowe-
go „START” Wejherowo: Jerzy Kot 
i Bogdan Żminda osiągając bardzo 
dobre wyniki. Jerzy Kor zajął drugie 
miejsce w kategorii Senior 60+ oraz 
ICF, a Bogdan Żminda w ICF zajął 
9. miejsce.

- Mistrzostwa zostały rozegrane 
systemem szwajcarskim w dziewię-
ciu rundach przy kojarzeniu kom-
puterowym na podstawie posiada-

nych punktów rankingowych FIDE 
– mówi Krzysztof Ruchalski, pre-
zes Integracyjnego Stowarzyszenia 
Sportowego „START” Wejherowo.

Organizatorem Mistrzostw był 
K lub  S z a chow y  Wi e ż a  Pę gów,  
a współorganizatorami byli Polski 
Związek Szachowy w Warszawie, 
Dolnośląski Związek Szachowy oraz 
Starostwo Powiatowe w Trzebnicy.

Źródło: UM Wejherowo

- Procedury cały czas trwają i dzięki 
wzajemnej współpracy możemy cze-
kać na rzetelne przygotowanie audytu. 
Bowiem ocena głośności ruchu na 
nowej trasie S6 jest jednym z zadań 
poczynionej inwestycji. Informujemy, 
że pierwsze pomiary tej głośności 
będą prowadzone w połowie bieżące-
go roku, kolejne w przyszłym roku – 
informuje Urząd Gminy Szemud.
Został już ogłoszony przetarg na 

wykonanie tych prac przez GDDKiA. 
Wszystko przebiega według ustaleń  
i zapisów poczynionych już na po-
ziomie projektowania. Te informacje 
zostały przekazane mieszkańcom  
w pismach od GDDKiA. Zatem wynik 
tych pomiarów, prowadzonych przez 
certyfikowane laboratorium odpowied-
nio do norm związanych z tego typu 
inwestycją budowlaną, będą komplet-
ne w przyszłym roku.

Szczegóły prac i prowadzenia pomia-
rów zostały przez GDDKiA Gdańsk 
przedstawione Radnym Gminy Szemud 
oraz podczas wizyty delegacji Gminy 
Szemud w osobie wiceprzewodniczą-
cego Rady Gminy Szemud Ireneusza 
Czarnowskiego, radnych gminy Kazi-
mierza Macha oraz Jacka Nawrockie-
go i wójta Ryszard Kalkowskiego  
u Dyrektora GDDKiA w Gdańsku.
Źródło: UG Szemud

SPOTKANIE Z GDDIA WS. TRASY KASZUBSKIEJ
GMINA SZEMUD | Było to kolejne w tym roku spotkanie w Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad w Gdańsku.  
Samorząd na bieżąco monitoruje sprawy związane z Trasą Kaszubską i jej wpływy na gminę.

fot. UG Szemud
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Budowanie i umacnianie partnerskich 
relacji z mieszkańcami regionu pomor-
skiego, wsparcie inicjatyw lokalnych  
i edukacyjnych m.in. podnoszenie wie-
dzy z zakresu energetyki jądrowej to 
główne cele Programu Wsparcia Inicja-
tyw Społecznych.

Uruchomiony w 2022 roku Program 
jest kontynuacją działań prospołecznych 
prowadzonych przez Polskie Elektrownie 
Jądrowe (PEJ) w latach 2015 – 2021, kie-
dy spółka realizowała Program Wsparcia 
Rozwoju Gmin Lokalizacyjnych. Dotych-
czas na wsparcie blisko 200 projektów 
prospołecznych, w ramach obu progra-
mów spółka PEJ przeznaczyła prawie 15 
milionów złotych. Wśród beneficjentów są 

przede wszystkim sołectwa, gminy, powia-
ty, organizacje pozarządowe, Ochotnicze 
Straże Pożarne, placówki oświatowe, kultu-
ralne, świetlice środowiskowe, czy też Koła 
Gospodyń Wiejskich z regionu, w którym 
ma powstać pierwsza w Polsce elektrownia 
jądrowa.

Środki finansowe uzyskane w ramach 
ostatniej edycji Programu Wsparcia Inicja-
tyw społecznych PEJ pozwoliły m.in. do-
posażyć Ochotniczą Straż Pożarną z Cho-
czewa i Słajszewa w sprzęt ratujący życie, 
np. wysokospecjalistyczny skuter wodny, 
który będzie wykorzystywany podczas ak-
cji ratowniczych na jeziorze Choczewskim 
i Morzu Bałtyckim, czyli w rejonach często 
odwiedzanych przez turystów.

W samym Choczewie zrealizowano 
także projekt „Bezpieczna plaża - Cho-
czewo, gmina która dba”. W ramach 
projektu powstało 100-metrowe strze-
żone kąpielisko, strefa rekreacyjna  
z zapleczem socjalnym oraz dostępem 
do sprzętu ratunkowego niezbędnego do 
udzielania pierwszej pomocy na lądzie  
i w wodzie. Dofinansowanie ze spółki 
PEJ pozwoliło również na budowę pro-
gów spowalniających w sołectwie Kierz-
kowo, w gminie Choczewo czy montaż 
monitoringu w Jackowie i Choczewku. 
Poprawił się również stan infrastruktury 
drogowej, z której korzystają mieszkań-
cy i turyści odwiedzający te nadmorskie 
regiony.

Z kolei w gminie wyremontowano 
na przykład ośrodek zdrowia i odno-
wiono nawierzchnię ścieżki rowerowej 
na odcinku Radoszewo – Krokowa.  
Z kolei Szkoła Podstawowa w Krokowej 
dzięki dotacjom PEJ przeszła rozbudo-
wę i zyskała nowoczesne wyposażenie. 
Współpraca z inwestorem pierwszej  
w Polsce elektrowni jądrowej pozwoliła 
też zaaranżować kilka specjalistycznych 
pracowni w „Wejherowskim Elektryku” 
oraz w Powiatowym Centrum Kształce-
nia Zawodowego i Ustawicznego w Puc-
ku, gdzie uczniowie zdobywają edukację 
i nowe umiejętności m.in. w zakresie 
energetyki jądrowej.

- Jesteśmy od lat odpowiedzialnym 
partnerem dla lokalnej społeczności oraz 
władz w regionie lokalizacji pierwszej 

elektrowni jądrowej w Polsce. Realizu-
jąc na Pomorzu tak ważny i strategicz-
ny dla kraju projekt, nie zapominamy  
o potrzebach społecznych i oczeki-
waniach lokalnych samorządów oraz 
mieszkańców – mówi Joanna Szostek, 
Zastępca dyrektora Pionu Komunikacji  
i Relacji z Interesariuszami, spółki Pol-
skie Elektrownie Jądrowe.

29 marca 2023 ruszył nabór wniosków 
do kolejnej edycji Programu Wsparcia 
Inicjatyw Społecznych, w ramach której 
można uzyskać wsparcie na realizację 
projektów z takich obszarów jak: nauka 
i edukacja, ochrona środowiska natural-
nego, turystyka, bezpieczeństwo, sport, 
kultura, inicjatywy społeczne i charyta-

tywne, czy infrastruktura lokalna.
O wsparcie mogą się ubiegać jednost-

ki samorządu znajdujące się na obsza-
rze terytorialnym objętym Programem,  
a także organizacje i jednostki posiadają-
ce osobowość prawną lub nieposiadają-
ce osobowości prawnej, które prowadzą 
działania na tym terenie. Szczegółowe 
informacje można uzyskać w Lokalnych 
Punktach Informacyjnych PEJ w Cho-
czewie, Gniewinie oraz Krokowej.

W 2023 roku Polskie Elektrownie Ją-
drowe zamierzają przeznaczyć na reali-
zację Programu Wsparcia Inicjatyw Spo-
łecznych 2,3 mln zł.

Źródło: Polskie Elektrownie Jądrowe

Polskie Elektrownie Jądrowe wspierają 
inic jatywy społeczne na Pomorzu

POWIAT | Spółka w ramach ubiegłorocznej edycji Programu Wsparcia Inicjatyw Społecznych przekazała łącznie 2,3 mln zł na realizację 60 projektów w re-
gionie planowanej inwestycji pierwszej elektrowni jądrowej w Polsce. W efekcie tych działań poprawiło się m.in. bezpieczeństwo mieszkańców i turystów.
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Mammobus przy 
Centrum Kaszuby

WEJHEROWO | 12 i 13 kwietnia wszystkie ubezpieczone panie w wieku 
50-69 lat będą mogły skorzystać w Wejherowie z bezpłatnych badań mam-
mograficznych. Badania wykonywane są w mobilnej pracowni mammo-
graficznej LUX MED przy Centrum Handlowym Kaszuby w ramach Progra-
mu Profilaktyki Raka Piersi i nie wymagają skierowania lekarskiego.

Badania zostaną przeprowadzone 12 kwietnia  
w godz.  od 9.50 do 16.30 oraz 13 kwietnia  
w godzinach od 9.00 do 16.00 przy Centrum 
Handlowym Kaszuby, ul. I Brygady Pancernej 
Wojska Polskiego 28. Rejestracja pod nr tel.  
58 666 24 44 , 22 338 19 60 lub poprzez formularz:  
www.mammo, w zakladce formularz.

W ramach programu NFZ do badania upraw-
nione są Panie od 50 do 69 lat, ubezpieczone, 
które spełniają jeden z dwóch warunków:
• nie miały wykonanej mammografii w ciągu 

ostatnich 24 miesięcy
• lub są w grupie ryzyka (rak piersi w rodzinie  

u marki, siostry lub córki lub mutacje w obrę-
bie genów BRCA1 lub/i BRCA2) i w roku po-
przedzającym otrzymały w ramach realizacji 
programu pisemne wskazanie do wykonania 
ponownej mammografii po upływie 12 mie-
sięcy.

Programem nie są objęte Panie,  u których 
wcześniej zdiagnozowano zmiany nowotworowe  
o charakterze złośliwym w piersi.

Zachęcamy do regularnych badań i dbania  
o swoje zdrowie. Mammografia jest najbardziej 
czułym i specyficznym badaniem w zwalczaniu 
raka piersi. Pozwala na wykrycie zmian, których 

nie można zaobserwować podczas samokontroli 
piersi, a wcześnie wykryty nowotwór umożliwia 
natychmiastowe, skuteczne leczenie oraz daje nie-
mal 100 % gwarancję powrotu do zdrowia.

W przypadku wykrycia nieprawidłowości udział 
w programie zapewnia szybką ścieżkę diagnostyki 
i leczenia. Dzięki stałemu monitoringowi uspraw-
niamy kontakt z placówkami prowadzącymi 
dalszą diagnostykę i przyspieszamy ewentualne 
konieczne leczenie.

Rejestracja
Rejestracja pod nr tel. 58 666 24 44, 22 338 19 

60 lub poprzez formularz http://www.mammo.pl/
formularz. W celu weryfikacji uprawnień do ba-
dania przed połączeniem telefonicznym prosimy 
przygotować dowód osobisty.

Na badanie prosimy zabrać ze sobą zdjęcia 
lub płyty CD z poprzednich mammografii, o ile 
nie były one wykonane w pracowni LUX MED. 
Prosimy o stawienie się na badanie w maseczce 
ochronnej i w czasie wyznaczonym podczas re-
jestracji.

Więcej  informacji  na temat mammograf i i  
i Programu Profilaktyki Raka Piersi znajdziecie 
Państwo na stronie www.mammo.pl.

Źródło: UM Wejherowo
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Nowa oferta dla mieszkańców 
za 640 tysięcy złotych
GMINA SZEMUD | Organizacje pozarządowe otrzymały w tym roku 640 tysięcy złotych na waż-
ne projekty. Dzięki nim oferta dla mieszkańców gminy jest niezwykle bogata. Te środki pozwolą na 
realizację wielu zadań.

Oferty organizacji pozarządowych, które speł-
niały wymogi formalne i prawne określone  
w ogłoszonym przez Wójta Gminy Szemud otwar-
tym konkursie ofert zostały poddane ocenie me-
rytorycznej.

Wzrost budżetu dotacyjnego umożliwił przyzna-
nie aż 60 dotacji. Różnorodność tematyczna zadań 
i zakres działań stowarzyszeń oraz klubów sporto-
wych jest w pełni wpisujący się w potrzeby wszyst-
kich grup mieszkańców. Organizacje będą działa-
ły w zakresie upowszechniania kultury fizycznej  
i sportu, zadań na rzecz dzieci i młodzieży, działal-
ności na rzecz osób niepełnosprawnych i seniorów, 
a także w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi 
i upowszechniania kultury w naszej gminie.

- Serdecznie dziękujemy, wszystkim organiza-
cjom pozarządowym, które podjęły się przygoto-
wania ofert i przystąpiły do konkursu. Przybliżając 
pracę, w tym zakresie warto dodać, że napisanie 
oferty wiąże się już z przygotowaniem harmono-
gramu planowanych działań, oszacowaniem kosz-
tów oraz zaplanowanie pracy wolontariuszy – od-
powiada urząd gminy.

Zadania organizacji pozarządowych opierają się 
przede wszystkim na pracy społecznej. Zaangażo-

wanie osób pozytywnie nastawionych do konkret-
nych działań sprawia, że podchodzą do ich reali-
zacji z pasją i pełnym sercem, co przekłada się na 
niezwykle wysokie efekty. Jednakże najważniejsze 
jest rozpoznanie potrzeb grup docelowych miesz-
kańców, tak aby zadanie cieszyło się popularnością. 
Kreatywność autorów ofert wymaga również wie-
dzy i konsultacji ze specjalistami w konkretnych 
dziedzinach. W ofertach organizacji widać było 
pełen profesjonalizm, zaangażowanie i staranność. 
Część z ofert nawiązywała do obchodów 50-lecia 
Gminy Szemud. W oparciu o przyznane kwoty do-
tacji podpisano umowy dotacyjne na podstawie, 
których realizowane są zadania. Każda z organiza-
cji, która otrzyma środki dotacyjne zobowiązana 
jest po zrealizowaniu zadania złożyć sprawozdanie 
i rozliczyć się z przyznanej dotacji.

- Dziękujemy wszystkim organizacjom za przy-
stąpienie do konkursu oraz podjęcie się realizacji 
zadań publicznych na rzecz mieszkańców Gminy 
Szemud. Wolontariuszom i osobom pracującym 
społecznie życzymy satysfakcji z podejmowanych 
działań – dodaje Urząd Gminy Szemud.

Źródło: UG Szemud
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W OBROCIE

PGE Energia Ciepła rozpoczęła  
w gdyńskiej elektrociepłowni 
przechodzenie z węgla na pali-
wo niskoemisyjne, gaz. To wiąże 
się z inwestycją wartości prze-
kraczającej 100 mln zł.

Zaczynamy już prawie zapominać o roku 2022. Ale jeszcze na 
chwilę wróćmy do niego. Jaki był dla PORTA KMI Poland lidera 
polskiego rynku drzwi? 
Dobry. Zakończyliśmy go jednocyfrowym wzrostem i kilko-
ma ważnymi wdrożeniami. Dynamika wzrostu była mniej-
sza niż w poprzednich latach, ale wpływ na to miało kilka 
czynników m.in. wojna w Ukrainie i problemy z dostępnością  
i cenami surowców. Z drugiej strony w ostatnich trzech latach 
rośliśmy rok do roku, średnio 25 procent. 

Czyli pandemia Wam nie zaszkodziła, wręcz przeciwnie?
W pierwszych tygodniach pandemii byliśmy ostrożni i w zasa-
dzie od razu przygotowane zostały plany awaryjne na poczet 
ewentualnych, różnych wydarzeń w organizacji. Podeszliśmy do 
sytuacji z nutą niepewności, jak na to wszystko zareaguje rynek. 
Szybko się jednak okazało, że reprezentujemy branżę, dla której 
czas lockdownu był ciekawym okresem. Rozpoczęły się domowe 
remonty, podczas których nie tylko malowano ściany, ale także 
wymieniano okna, drzwi, podłogi, kupowano meble. Byliśmy be-
neficjentem tego czasu, a awaryjne plany pozostały w szufladzie.  

Ale wojna w Ukrainie już musiała Was wystraszyć?
W związku z tym co działo się za wschodnią granicą pod-
jęliśmy decyzję o zamrożeniu projektu budowy zakładu  
w Nidzicy. Rok wcześniej staliśmy się właścicielami sześcio-
hektarowej działki naprzeciwko naszego magazynu centralne-
go. Przez ponad rok projektowaliśmy nowy zakład produkcyjny  
z perspektywy potrzeb klienta, technologii produkcyjnej oraz in-
frastruktury całego zakładu. Wybuch wojny sprawił, że ceny ma-
teriałów zaczęły rosnąć, wydłużyły się terminy realizacji zamó-
wień, a kurs Euro skoczył do prawie pięciu złotych. W ciągu kilku 
dni budżet stał się nieaktualny. Podjęliśmy decyzję o zamrożeniu 
projektu, która okazała się bardzo dobra, jednak nie został odrzu-
cony. Do końca czerwca 2022 kontynuowaliśmy prace związane  
z projektowaniem technologii i zakładu, ale decyzje biznesowe, 
czyli zamówienie linii produkcyjnych i rozpoczęcie budowy zosta-
ły przesunięte. 

Więcej w najnowszym, 117 numerze magazynu Express Biznesu Więcej na stronie 26 w 117 numerze magazynu Express Biznesu

Bałtycki Terminal Kontenerowy ma 
szczególne znaczenie dla Portu Gdynia, 
gdyż jego uruchomienie 29 październi-
ka 1979 roku  było początkiem rozwoju 
transportu intermodalnego w Polsce 
oraz umożliwiło powstanie w Trójmieście 
silnego ośrodka nowoczesnego sektora 
logistycznego. Gdyński port był wów-
czas jednym z pionierów konteneryzacji 
transportu w skali globalnej.  Od czerwca 
2003 roku operatorem na  tym terenie 
jest firma International Container Termi-
nal Services z Filipin, z którą pierwszą 
umowę zawarto na okres 20 lat. 19 grud-
nia 2022 roku podpisana została kolejna 
umowa dzierżawy na okres 30 lat pomię-
dzy Zarządem Morskiego Portu Gdynia 
S.A. a International Container Terminal 
Services, Inc. Podpisanie umowy miało 
uroczysty charakter. Na spotkanie przy-
była Jej Ekscelencja Leah Basinang - Ruiz, 
ambasador Filipin w Polsce. Inwestora 
reprezentował Hans - Ole Madsen, wice-
prezes i członek zarządu ICTSI oraz Woj-
ciech Szymulewicz, prezes BCT.

Jak dla rynku kontenerowego skończył 
się rok 2022?
Przeładunki wyniosły 538 576 TEU, czyli 
spadły o 6% w stosunku do roku 2021, 
co nie jest żadnym zaskoczeniem, biorąc 
pod uwagę światową sytuację politycz-
no-gospodarczą. Zmniejszyła się podaż 

towarów z Chin ze względu na pandemię, 
nastąpił ogólnoświatowy kryzys gospo-
darczy, wiele łańcuchów logistycznych 
zostało rozerwanych  czy wreszcie poja-
wił się konflikt militarny za wschodnią 
granicą. Zmiany te dotknęły również BCT 
, ponieważ od roku 2017 obserwowaliśmy 
nieustanny wzrost przeładunków. Ale 
prawa rynku są niezmienne - wszystkie te 
zjawiska rzutują na popyt i podaż. Ceny 
energii przekładają się na konkurencyj-
ność gospodarki. Inflacja też zmniejsza 
popyt. 

Jeśli nawet było to lekkie tąpnięcie  
w branży kontenerów, czy równoważyły 
to inne branże ładunkowe?
Prowadziliśmy przeładunki sprzętu 
wojsk amerykańskich. Co ważne, BCT 
od kilku lat ma kontrakt bezpośrednio  
z armią amerykańską na przeładunki dla 
wojska. Szczególnie po wybuchu wojny 
na Ukrainie wzrosło znaczenie i ranga 
tej współpracy. Optymistycznie wyglą-
da też  perspektywa dostaw produktów 
dla branży elektrowni wiatrowych, nawet 
szczególnie obiecująco w świetle pla-
nowanych realizacji offshore. Dlatego 
z zainteresowaniem śledzimy losy tzw. 
ustawy wiatrakowej. Już  teraz zgłasza 
się do nas wielu deweloperów pytających 
o usługi wymagające infrastruktury por-
towej..

Z OPTYMIZMEM
W PRZYSZŁOŚĆ

PGE INWESTUJE 
W GDYNI

BIZNES

Inwestycja  w Gdyni zabezpie-
czy dostawy ciepła dla miesz-
kańców Gdyni, Rumi i Gminy 
Kosakowo, a wkrótce także 
Redy. Prezes zarządu PGE (Pol-
skiej Grupy Energetycznej) 
Wojciech Dąbrowski podkreślił  
w inauguracyjnym przemó-
wieniu podczas uroczystości 
wmurowania kamienia węgiel-
nego, że PGE rozpoczyna jedną  
z najważniejszych inwestycji ni-
skoemisyjnych na Pomorzu.

- To kolejny krok w moderniza-
cji polskiego ciepłownictwa. To 
także przejaw konsekwentnej 
realizacji Strategii PGE, która 
zakłada neutralność klimatycz-
ną Grupy do 2050 roku. Trans-
formacja źródeł wytwórczych  
w Elektrociepłowni w Gdyni po-
zwoli na zredukowanie emisji 
CO2 o ponad 40 proc., czyli tyle 
ile wyniosłoby całkowite zatrzy-
manie transportu drogowego  
w Gdyni na 20 dni w ciągu roku. 
W miejscu najstarszego budyn-
ku gdyńskiej elektrociepłowni 
stanie nowoczesna Kotłownia 
Rezerwowo-Szczytowa nr 2  
z trzema kotłami wodnymi - ole-
jowo-gazowymi. Każdy z nich bę-
dzie mieć moc 30 MW. Nowocze-
sna placówka zastąpi największy 
kocioł węglowy ciepłowniczy, 
który ma na koncie 100 tys. prze-
pracowanych godzin. Zmiana 
przyniesie też korzyści ekolo-
giczne. Inwestycja obniży emisję 
tlenków siarki ponad 40-krotnie, 
pyłów 20-krotnie oraz 10-krotnie 
tlenków azotu.

Z Grzegorzem Białczakiem, wiceprezesem zarzą-
du PORTA KMI Poland, rozmawiamy  

o trudnościach roku 2022, nadziejach i planach 
na 2023. O szansach i zagrożeniach związanych 

z kryzysem, a także o inwestycjach i celach 
firmy na najbliższe lata.   

O tym jak to się stało, że Port Gdynia stał się najbardziej 
wysunięto na wschód flanką NATO, o roku 2022 i planach na 
2023, a także konieczności budowy Drogi Czerwonej i linii 

kolejowej 201. Anna Kłos rozmawia z Wojciechem Szymulewi-
czem, prezesem Bałtyckiego Terminalu Kontenerowego (BCT).



18

20

26

42

BIZNES Z LUDZKĄ TWARZĄ 20ROZMOWA Z TOMASZEM SMORGOWICZEM

8PLANUJEMY MILIARD W OBROCIE 
ROZMOWA MIESIĄCA Z GRZEGORZEM BIAŁCZAKIEM

14KRÓTKIE INFO - 14 ARTYKUŁÓW
BIZNES

18KOBIETA MUSI BYĆ „TWARDYM FACETEM”
FELIETON - JOLANTA SZYDŁOWSKA

23PIWO, KTÓRE WAŻY WIĘCEJ
BIZNES SPOŁECZNY

25NIE RÓŻNIMY SIĘ OD OSÓB ZDROWYCH
ROZMOWA Z ANDRZEJEM BAJEREM

26Z OPTYMIZMEM W PRZYSZŁOŚĆ 
BIZNES

33PONAD 70 KSIĄŻEK ZGŁOSZONYCH DO LITERACKIEJ PODRÓŻY HESTII
BIZNES

34ROZWÓJ PRACOWNIKÓW - CZY TO INWESTYCJA, KTÓRA MA SENS
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50 BADANIA GFKM. TYLKO CO DRUGI LIDER MYŚLI O 2023 ROKU OPTYMISTYCZNIE
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SAMORZĄD
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W TYM WYDANIU 
ZNAJDZIESZ

LIFESTYLE

BRODA I WŁOSY 
JAK WIZYTÓWKA

Są miejsca, do których wchodzisz i wiesz, że 
jesteś u siebie. Taką przestrzeń stworzył Maciej, 
założyciel Fryzjerni Portowej w Gdyni. Nie chce być 
przedstawiany z nazwiska, woli figurować jako 
Mikey Barberos, bo tak identyfikuje się w sieci. 
Przekraczając próg tego miejsca od razu wiesz, że nie 
jesteś tylko u barbera 
- jesteś w bezpiecznej i przyjaznej przestrzeni. Jak 
wygląda budowanie takiego biznesu w Polsce i co 
trzeba zrobić, aby był on opłacalny?  
Przede wszystkim jednak  
- czy to faktycznie tylko biznes?

Jest rok 2016. W Gdyni, przy Portowej, powstaje Old School Bar-
ber Shop&Tattoo Ink. Jeszcze wtedy Maciej, który poprzednie 
dwadzieścia lat życia spędził poza granicami kraju, nabywając 
doświadczenie i chłonąc ideę barber shopów, nie myślał, że kilka 
razy będzie zmieniał miejsce zakładu. I to w obrębie jednej ulicy. 
Wtedy po prostu postawił wszystko na jedną kartę - albo wyjdzie, 
albo zawinie się stąd i wróci za granicę. - Miałem wszystko wyli-
czone. Dałem sobie półtora roku. Jeśli w tym czasie by to się nie 
rozkręciło, wiedziałem, że pakuję się i wracam na Wyspy - słyszę.
Popularny Mikey. Dziś ma 55 lat i jest chyba najprężniej rozwija-
jącym się barberem w Trójmieście. Jest rozpoznawalny, angażuje 
się nie tylko w biznes, ale też w różnego rodzaju akcje pomoco-
we związane ze sportem, zwierzakami i dziećmi. Wszystko to, co 
osiągnął, zawdzięcza wyłącznie swo-jej ciężkiej pracy. Ale też 
samozaparciu. Bo gdyby nie ono, marzenia pewnie nigdy by się 
nie spełniły.

Łatwo nie było
- Zawsze chciałem pracować jako fryzjer. Miałem do tego 
smykałkę. Od dzieciaka do tego dążyłem, ale przy okazji to-
czyłem boje z ojcem - wspomina Mikey. -  Wiesz, to były cza-
sy, kiedy zawód fryzjera kojarzył się jednoznacznie z homo-
seksualizmem. I przez takie historie wiele talentów poszło  
w cholerę. Nie tylko w tym, ale w wielu innych zawodach. Ja 
się jednak uparłem. Pewnego dnia, kiedy w wypadku zginął 
mój brat, a rok wcześniej nagle zmarł ojciec, stwierdziłem, 
że nie mam tu czego szukać i chcę zmienić swoje życie, no  
i wyjechałem. Berlin, Holandia, Wyspy.

Czytaj dalej na stronie 61 w 117 numerze magazynu Express Biznesu
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„Można odejść na zawsze, by stale być blisko”
ks. Jan Twardowski

ŚP. WOJCIECHA RYBAKOWSKIEGO

Był radnym Rady Miasta Wejherowa, radnym Rady Powiatu Wejherowskiego IV, V i VI kadencji (2010-2023),  
a w latach 2014-2018 Członkiem Zarządu Powiatu Wejherowskiego.

Niech spoczywa w pokoju.

Najszczersze wyrazy współczucia Rodzinie i Bliskim
składają:

Z ogromnym smutkiem i wielkim żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

wieloletniego i oddanego samorządowca, nauczyciela,  
społecznika, prezesa stowarzyszenia Misternicy Kaszubscy,  

twórcy Misterium odbywającego się na Kalwarii Wejherowskiej 
 oraz reżysera wielu spektakli i widowisk teatralnych.

Przewodniczący Rady
Powiatu Wejherowskiego

Józef Reszke
wraz z Radnymi

Starosta Wejherowski
Gabriela Lisius

wraz z Zarządem Powiatu
i współpracownikami

„Ci, których kochamy, nie umierają nigdy, bo miłość to nieśmiertelność”.
     Emily Dickinson

WOJCIECHA
RYBAKOWSKIEGO

Rodzinie

łącząc się w bólu
wyrazy głębokiego współczucia z powodu śmierci 

wieloletniego radnego powiatu wejherowskiego, nauczyciela,  
prezesa stowarzyszenia Misternicy Kaszubscy,  

twórcy Misterium, a także reżysera wielu spektakli i widowisk

Piotr Ruszewski
Redaktor Naczelny 

wraz ze wspópracownikami

składają:

Wojciech Rybakowski od wielu lat był 
związany z Wejherowskim Centrum Kul-
tury, w którym prowadził teatr „Oko” zrze-
szający młodzież i dorosłych. Teatrem in-
teresował się już od małego, ale dopiero  
w dorosłym życiu złapał okazję na realiza-
cję swoich marzeń, których trzymał się do 
ostatnich dni, biorąc czynny udział w przy-
gotowaniach do tegorocznych Misterium.

Droga Krzyżowa w wykonaniu Misterni-
ków Kaszubskich jest Jego dziełem, które 
trwa już od 21 lat. Swoje inspiracje do 
tworzenia spektakli czerpał z pasji. Do 
powstania Misterium, jak sam opowiadał, 
skłonił go widok Wzgórz Kalwaryjskich  
z domu i dźwięk dzwonów podczas odpustu.  
W swoim dorobku teatralnym wyreżyse-
rował takie spektakle jak: „Skąpiec”, „Ła-
weczka”, „Kaszubska wieczornica” i wiele 
innych. Na deskach Filharmonii w zeszłym 
roku mogliśmy oglądać jego autorski spek-
takl pt. „Wojtek i przyjaciele”.

Wojciech Rybakowski był również wie-
loletnim radnym powiatu wejherowskie-
go, pracował jako nauczyciel w SP nr 9 
w Wejherowie oraz był prezesem stowa-
rzyszenia „Misternicy Kaszubscy”. Zmarł  
w wieku 51 lat, przegrywając walkę z ciężką 
chorobą.

Odszedł wyjątkowy człowiek
W czwartek 30 marca odszedł Wojciech Rybakowski nauczyciel, instruktor teatralny działający 

w Wejherowskim Centrum Kultury, prezes stowarzyszenia Misternicy Kaszubscy, twórca Miste-
rium odbywającego się na Kalwarii Wejherowskiej, a także reżyser wielu spektakli i widowisk.
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WOJCIECHA RYBAKOWSKIEGO
ŚP.

RODZINIE

wieloletniego radnego powiatu wejherowskiego,  
cenionego twórcy kultury i reżysera teatralnego,  
prezesa stowarzyszenia   Misternicy Kaszubscy""

szczersze wyrazy współczucia
składają:

Przewodniczący Rady Gminy Wejherowo
Hubert Toma

wraz z radnymi

Wójt Gminy Wejherowo
Przemysław Kiedrowski

wraz ze współpracownikami

Z ogromnym smutkiem i żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

Nekrologi 
 i  

kondolencje
Zamów!

d.bieszke@expressy.pl 
660 731 138

OGŁOSZENIE 72/2023/PR-Media-Group/DB

„Nie umiera ten, kto trwa w pamięci żywych”
ks. Jan Twardowski

WOJCIECHA RYBAKOWSKIEGO

Żegnamy samorządowca, nauczyciela i instruktora teatralnego z pasją działającego w Wejherowskim Centrum Kultury. Pomysłodawcę  
i twórcę Misterium Męki Pańskiej, które każdego roku odbywa się na Kalwarii Wejherowskiej. Cenionego i zaangażowanego reżysera wielu 

spektakli i widowisk. Żegnamy także prezesa honorowego oraz chórzystę Wejherowskiego Chóru Mieszanego Cantores Veiherovienses.

Pogrążonej w żalu Rodzinie oraz wszystkim bliskim zmarłego
wyrazy najgłębszego współczucia 

składają:

Z ogromnym żalem i smutkiem
przyjęliśmy wiadomość o śmierci

radnego Rady Miasta Wejherowa w latach 2002 – 2010 
 wiceprzewodniczącego Rady Miasta Wejherowa w latach 2006 – 2010

członka Zarządu Powiatu Wejherowskiego w latach 2014 - 2018
oraz prezesa Stowarzyszenia Misternicy Kaszubscy

Jacek Gafka
Przewodniczący Rady Miasta Wejherowa

wraz z radnymi

Krzysztof Hildebrandt
Prezydent Miasta Wejherowa
wraz ze współpracownikami





www.gwe24.pl/na sygnalePiątek, 31 marzec 2023 13

Byłeś
świadkiem 
wypadku?

Wyślij zdjęcie na       gwe24.pl

Do akcji: „Pies twoim przyjacielem” przystąpiło 
łącznie 14. straży miejskich i gminnych z Prefektury 
Województwa Pomorskiego, w tym straże Wejhero-
wa i Rumi. Akcja rozpoczęła się 27 marca i potrwa 
do 7 kwietnia. W jej ramach strażnicy będą zwracać 
uwagę na realizację obowiązków spoczywających na 
właścicielach psów. Posiadanie psa, to nie tylko przy-
jemności, ale także i obowiązki, których część wynika 
wprost z przepisów prawa.
Patrole miejskie pojawią się zatem na terenach, 
na które najczęściej wyprowadzane są czworonogi  
i zwracać będą uwagę m.in. na konieczność sprząta-
nia po swoich zwierzętach. Pomimo, że „już prawie 
każde dziecko wie, że sprząta się po psie” nadal są 
tacy, którzy tego z premedytacją nie robią.
Strażnicy skontrolują także wybrane posesje prywat-
ne, aby zweryfikować, czy psy mają zapewnione wa-
runki zgodne z ustawą o ochronie zwierząt.
• Mundurowi przypominają o tym, że:
• psy agresywne, nad którymi właściciel nie ma kon-

troli, powinny być wyprowadzane w miejsca pu-
bliczne na smyczy i w kagańcu;

• każdy pies powyżej 3 miesiąca życia musi być co-
rocznie szczepiony przeciwko wściekliźnie;

• obowiązkiem właściciela jest zgłoszenie psa do re-

Ruszyła pomorska akc ja 
„Pies twoim przyjacielem”

POWIAT | Przez najbliższe dni będzie trwała akcja Prefektury Woje-
wództwa Pomorskiego pod hasłem „Pies twoim przyjacielem”, której 
celem jest uświadomienie właścicielom psów obowiązków na nich 
spoczywających z racji posiadania czworonoga. Na terenie naszego 
powiatu do akcji przystąpiły straże miejskie Wejherowa i Rumi.
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jestracji w urzędzie miasta/gminy oraz wnosze-
nie rocznej opłaty za jego posiadanie;

• właściciel ma obowiązek zapewnić zwierzętom 
trzymanym na uwięzi lub w kojcu odpowied-
nie warunki, w tym stały dostęp do wody, od-
powiednią karmę, schronienie na złą pogodę  
i czysty kojec/legowisko;

• zabrania się trzymanie zwierząt na uwięzi  
w sposób stały oraz dłuższy niż 12 godzin  
w ciągu doby;

• łańcuch dla zwierzęcia trzymanego na uwięzi 
powinien mieć co najmniej 3 metry długości.

Źródło: SM Wejherowo, Miasto Rumia

Policjanci z Wejherowa i Redy otrzy-
mali zgłoszenia o stosowaniu przemo-
cy domowej. Do podobnego zdarzenia 
doszło również w Gminie Szemud.  
W każdym z tych przypadków sprawcy 
stosowania przemocy zostali za-

trzymani, a zebrane dowody 
pozwoliły na doprowadzenie 
mężczyzn do wejherowskiej 
prokuratury. Wobec sprawców 
zasądzono dozór związany  
z osobistym stawiennictwem 
w jednostce Policji, nakazem 
opuszczenia wspólnego miej-
sca zamieszkania, zakazem 
zbliżania się do pokrzywdzo-
nych i ich miejsca zamieszka-
nia, zakaz kontaktowania się 
telefonicznie oraz za pośred-
nictwem elektronicznych 
kanałów komunikacji.
Czwarty sprawca przemocy 

domowej z Redy został aresztowany 
na 3 miesiące, ze względu na narusze-
nie sądowego zakazu zbliżania się  
i kontaktowania z pokrzywdzoną oraz 
jej rodziną. Za przestępstwo prze-

mocy grozi kara d 5 lat pozbawienia 
wolności, taka sama kara grozi także 
za naruszenie sądowego zakazu.
- Przemoc w rodzinie nie jest sprawą 
prywatną, jest przestępstwem ściga-
nym przez prawo. Wyzywanie, bicie  
i krzywdzenie osób bliskich jest prze-
stępstwem takim samym, jak przemoc 
wobec innych osób. Każda osoba, 
która jej doznaje przemocy lub jest jej 
świadkiem, może bezpiecznie  
i w zaufaniu zgłosić ten fakt pra-
cownikom Miejskiego lub Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej. Problem 
przemocy należy jak najszybciej zgło-
sić dzielnicowemu lub dzwoniąc na 
numer alarmowy 112. Za znęcanie się 
grozi do 5 lat pozbawienia wolności - 
apeluje Komenda Powiatowa Policji  
w Wejherowie.
Źródło: KPP Wejherowo

DOZÓR POLICYJNY DLA SPRAWCÓW PRZEMOCY DOMOWEJ
POWIAT | Policjantom w ciągu minionych dni udało się zatrzymać osoby, które dopuściły się przemocy domowej. 
Trzej mężczyźni zostali objęci dozorem policyjnym.

fot. KPP Wejherowo/archiwum

We wtorek wspólnymi siłami funkcjonariu-
szom obu jednostek udało się zatrzymać 
22-letniego mężczyznę, odpowiedzialnego za 
posiadanie nielegalnych substancji. W prze-
szukaniu mieszkania uczestniczyła suczka 
Lola, która wywęszyła w zwiniętym dywanie 
narkotyki. Po rozwinięciu dywanu policjanci 
znaleźli w nim ponad 90 g marihuany, ponad 
25 g amfetaminy oraz 23 tabletki extasy. 
Wszystkie substancje przekazano do badań 
biegłemu specjaliście.
Zatrzymany mężczyzna został doprowadzo-
ny do policyjnej celi, gdzie spędził noc,  
a niebawem zostanie przesłuchany. Prawdo-
podobnie 22-latek usłyszy zarzuty dotyczące 
posiadania znacznej ilości narkotyków, za co 
grozi kara do 10 lat pozbawienia wolności. 

źródło: KPP Wejherowo

NARKOTYKI UKRYWAŁ W DYWANIE
WEJHEROWO | Współpraca kryminalnych z Wejherowa i funkcjonariuszy Krajowej 
Administracji Skarbowej z Gdyni doprowadziła do zatrzymania 22-letniego miesz-
kańca powiatu, który ukrywał w mieszkaniu znaczną ilość narkotyków.

fot. KPP Wejherowo

Policyjny patrol z Redy zatrzymał biegnąca wzdłuż 
drogi kobietę i mężczyznę, który ją, jak się okazało, go-
nił. Kobieta na stacji benzynowej ukradła czteropak piwa  
i trzymając go w rękach zaczęła uciekać wzdłuż drogi. Na 
wprost niej nadjeżdżał właśnie policyjny radiowóz. Nato-
miast pracownik stacji zareagował na kradzież i wybiegł 
za 29-latką, aby odzyskać ukradziony towar.

Funkcjonariusze zapytali kobietę, dlaczego nie za-
płaciła za piwo. Odpowiedziała, że "po co płacić, 
mogło się udać”. W związku z popełnionym wykro-
czeniem kradzieży mienia została ukarana manda-
tem w wysokości 500 zł. Z uwagi na to, że 29-lat-
ka zaczęła używać słów nieprzyzwoitych w miejscu 
publicznym, co także jest wykroczeniem, została uka-
rana kolejnym mandatem, w wysokości również 500 zł. 
Źródło: KPP Wejherowofo
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Ukradła czteropak piwa - 
otrzymała dwa mandaty
REDA | Podczas nocnej służby redzcy policjanci zatrzymali biegnącą kobietę oraz mężczyznę podążającego tuż 
za nią. Okazało się, że kobieta ukradła ze stacji paliw zgrzewkę piwa, a mężczyzną był pracownik, który chciał 
odzyskać ukradziony towar.
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Wymiana ciosów w Grudziądzu
PIŁKA RĘCZNA | Po wyrównanym spotkaniu Tytani Wejherowo musieli uznać wyższość swoich 
rywali. W 16. kolejce I ligi w grupie A wejherowianie przegrali na wyjeździe z MKS Grudziądz 36:40.

- Drużyna z Grudziądza będzie na pewno dla nas 
bardzo wymagającym rywalem. Do ich składu po-
wrócili wszyscy zawodnicy, więc na pewno będą 
chcieli dalej kontynuować swoją passę zwycięstw. 
Będzie to trudny mecz dla nas. Rywale dysponują 
wysokimi i silnymi fizycznie zawodnikami co będzie 
dodatkowym utrudnieniem dla nas – zapowiadał 
przed tym meczem trener Tytanów Wejherowo Ro-
bert Wicon.

Do starcia z Tytanami MKS przystąpił po serii 
trzech zwycięstw z rzędu. Z kolei wejherowianie  
w poprzednich dwóch spotkaniach ponieśli porażki. 
Patrząc na statystyki za faworyta tego meczy można 
było uznać miejscowych. Wprawdzie zespół z Gru-
dziądza wygrał, jednak nie przyszło to im z łatwością. 
Na boisku gra była bardzo wyrównana. 

Gospodarze, jako pierwsi wyszli na prowadzenie, 
po bramce zdobytej przez Damiana Nowaka. Wejhe-
rowianie szybko odrobili straty i to z nawiązką. Od 
4 do 7 minuty prowadzili najpierw 2:1, potem 3:1, 
3:2, 4:2 i 4:3. W kolejnych minutach była to wymiana 
ciosu i rezultat oscylował w okolicy remisu. Ostatecz-
nie pierwszą połowę różnicą dwóch bramek wygrali 
miejscowi (22:20).

Po zmianie stron Tytani próbowali gonić wynik, ale 
nie udało im się już doprowadzić do remisu. Spotka-
nie zakończyło się zwycięstwem MKS 40:36.

Po 16. kolejkach Tytani plasują się na 6. miejscu.  
W najbliższej serii spotkań I ligi wejherowianie po-
dejmą Spartę Oborniki. Mecz odbędzie się 1 kwietnia 
o godz. 18 w hali sportowej Powiatowego Zespołu 
Szkół nr 4 w Wejherowie.
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Występ drużyny rocznika 2012 AP 
Cassubian na turnieju w Licheniu, zor-
ganizowanym przez Pro Turnieje, był 
niezwykle cennym doświadczeniem. Ze-
spół zaprezentował się z bardzo dobrej 
strony, grając z dużą determinacją i zaan-
gażowaniem. Wszyscy zawodnicy dawali  
z siebie wszystko, by zdobyć jak najwięcej 
goli i pokonać rywali. Warto podkreślić, 

że drużyna AP Cassubian nie skupia się 
tylko na wynikach. Trenerzy zwracają 
również bardzo uwagę na rozwój indywi-
dualny zawodników, który jest kluczowy 
na tym etapie szkolenia. Zawodnicy ce-
nią sobie również sportową rywalizację  
i zasady fair play. W każdym meczu, bez 
względu na wynik, dają z siebie wszystko.

Występ AP Cassubian rocznika 2014 na 

turnieju w Licheniu również był wyjątko-
wym wydarzeniem. Przez cały weekend 
łącznie rozegrali 13 meczów z drużynami 
z całej Polski. Zawodnicy trenera Krystia-
na zagrali z ogromnym zaangażowaniem 
i determinacją w każdym spotkaniu, pre-
zentowali się bardzo ambitnie i walczył do 
końca. Dla większości z nich był to pierw-
szy turniej w piłce siedmioosobowej, co 
wcale nie ułatwiło zadania. Jednak mimo 
braku doświadczenia, nasi zawodnicy po-
kazali, że nie boją się wyzwań i chętnie ry-
walizują z silnymi przeciwnikami.

Kolejnym międzynarodowym turnie-
jem, na którym wystąpiła drużyna AP 
Cassubian, był turniej w Mrągowie. Tym 
razem zespół z rocznika 2013 także za-
prezentował się z bardzo dobrej strony, 
zdobywając uznanie publiczności i prze-
ciwników. Drużyna zachwyciła swoją grą, 
a zawodnicy pokazali nie tylko doskonałą 
technikę, ale również świetną wytrzyma-
łość fizyczną.

Warto podkreślić, że na każdy turniej 
wraz z zawodnikami AP Cassubian przy-
jeżdża wielu ich fanów, którzy głośno do-
pingują i wspierają swoich zawodników. 

Dzięki temu atmosfera na meczach jest 
wyjątkowa i motywująca dla całego ze-
społu.

Podsumowując, drużyny AP Cassubian 
to zespoły, które zasługują na najwyż-
sze pochwały za swoje występy na mię-
dzynarodowych turniejach. Zawodnicy 
pokazują nie tylko doskonałą technikę  
i umiejętności piłkarskie, ale również sza-
cunek dla rywali, stosują zasady fair play. 
Dzięki temu, drużyny cieszą się ogrom-

nym szacunkiem i sympatią kibiców.
- Jesteśmy bardzo dumni z występu na-

szych drużyn i nie możemy doczekać się, 
aby zobaczyć ich kolejne występy na bo-
isku. Gratulujemy młodym piłkarzom za 
ich zaangażowanie i determinację oraz 
dziękujemy wszystkim, którzy ich wspie-
rali i im kibicowali – odpowiada prezes 
Akademii, Krystian Andryskowski.

 
źródło: Akademia Piłkarska Cassubian
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Drużyny AP Cassubian rywalizują 
na turniejach międzynarodowych

PIŁKA NOŻNA | Drużyny Akademia Piłkarska Cassubian coraz częściej występują na międzynarodowych turniejach piłkarskich. W ostatnim 
czasie brały udział w wielu prestiżowych turniejach, m.in. w Licheniu dla dzieci urodzonych w roczniku 2012 oraz 2014 i w Mrągowie dla 
dzieci urodzonych w roczniku 2013. Występy w tych turniejach zrelacjonował dla nas prezes Akademii, Krystian Andryskowski.

W Pruszczu Gdańskim wejherowski zespół 
odniósł trzynaste zwycięstwo w lidze. Tego 
dnia gryfici wykazali się bardzo dobrą 
skutecznością, bo strzeli cztery gole, tracąc 
przy tym jedną bramkę. Dwukrotnie na 
listę strzelców wpisał się 21-letni napastnik 
Julian Goyke. Jedno trafienie dołożył też 
Maciej Leske, a przy golu otwierającym 
wynik spotkania duży udział miał Bartłomiej 
Iwański.
- 1:0 po dośrodkowaniu Iwańskiego bramka 
samobójcza - napisał na facebooku WKS 
Gryf Wejherowo.
Tym samym żółto-czarni zrehabilitowali się 
za porażkę sprzed tygodnia w derbach po-
wiatu wejherowskiego. Przypomnijmy, że na  

Wzgórzu Wolności Gryf przegrał z Wikędem 
Luzino (0:3).
Zawodnicy z Luzina taką samą skuteczność 
zademonstrowali w meczu u siebie  
z GKS Kowale. Pierwszy gol padł pod koniec 
pierwszej połowy. Prowadzenie Wikędowi 
dał Mateusz Dąbrowski. W drugich 45. mi-
nutach na 2 : 0 podwyższył Dawid Król  
(51. min), a rezultat ustalił Tymoteusz 
Hirsch (80. min).
- 10 mecz z rzędu bez porażki i 18 zwycię-
stwo w sezonie – wylicza Wikęd Luzino.
Dzięki wygranej Wikęd umocnił się na pozy-
cji lidera tabeli w IV lidze. Gryf jest na 
6. miejscu. Do zakończenia sezonu pozosta-
ło jeszcze 15. kolejek.

SKUTECZNA FORMA GRYFA I WIKĘDU
PIŁKA NOŻNA | Po porażce w derbach powiatu wejherowskiego WKS Gryf 
Wejherowo zrehabilitował się pokonując na wyjeździe Czarnych Pruszcz Gdański. 
Z wygranej w 23. kolejce pomorskiej IV ligi cieszyli się też zawodnicy Wikędu 
Luzino, którzy ograli GKS Kowale.
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